
Letošnja vinska letina v Vipavi. 
Osem let zaporedoma smo imeli Vipavci gledč mno

žine kaj slabo vinsko letino; najpremožnejše hiše prišle 
so vsled tega na tak slab finančni stan, da so se morale 
s celo majhno izjemo vse bolj ali manj zadolžiti, kajti 
Vipavcu je vino edini pridelek, za katerega precejšnjo 
svoto denarja strži. Letos obrodila je, hvala Bogu, trta 
prav dobro, grozdja je dosti, in kapljica bode tudi prav 
dobra, ako že ne izvrstna. Vsled obilnosti pridelka je 
mošt prav po ceni, najboljša vinogradščina dobi se po 
8 gold. kvinČ, to je 60 bokalov; nizki mošti prodajajo 
se po 5, pa tudi še nižejše, še ce!6 po 4 gold. 

Pri vsem tem, da je cena tako nizka, ni vendar 
toliko kupca v dolino, kolikor si ga želimo, posebno 
Gorencev pogrešamo; zakaj neki ne dohajajo? No, od 
več strani se sliši reči, da se zaradi tega Vipave ogib-
ljejo, ker se je v poslednjih letih tukaj v namen zbolj
šanja, posebno pa v namen pomnožitve pridelka mnogo 
sladkorja (cukra) porabilo, ter se dokaj vina tako „na
redilo". 

Da se je to v resnici godilo, se ne da tajiti; al 
zgodilo se je to v veliko manjši meri, kakor se je raz-
kričalo, in to gotovo le zaradi najveće finančne sile. 
Kdor ni denarja imel — in pomanjkanje denarja bilo 
je pa v poslednjih letih splošno — si gotovo ni slad
korja kupil, toraj tudi ne vina pomnožil, — kdor pa je 
nasproti denarja imel, in si sladkorja kupil, porabil ga 
je skoro izključljivo za napravo domače pijače, da se 
ni pridelek konsumiral. Sicer je še za tursico denarja 
primanjkovalo. V kupčijo prišlo je gotovo zginljivo 
malo s sladkorjem zboljšanega ali pa ponarejenega vina, 
in še to bi čisto nič ne prizadjalo, ako bi se zboljšanja 
in ponarejanja tudi nekateri taki posestniki ne bili lo
tili, kateri nimajo o umnem kletarstvu, posebno pa o 
kemiji ne duha ne sluha; taki so kar tje v en dan, brez 
vsega načina, brez zapopadka „kloboštrali". To pa je 
vsakako po pravilih umnega kletarstva, če še ne kaj 
druzega, vsaj „neumno". 

Da letos nobenemu Vipavcu v glavo padlo ne bode, 
vino s sladkorjem zboljševati — kar je sicer na vsak 
način čisto nedolžna in dopustljiva reč — ali pa še celo 
ga pomnoževati; to sme vsak verjeti, kajti čemu je 
treba pridelek zboljševati? saj je prav dober; čemu ga 
pomnoževati? vsaj skoraj ne vemo, kam bodemo o bili 
blagoslov božji spravili! 

Gorenci! in vsi drugi zimski kupc i , pridite toraj 
brez vse bojazni s prav velikimi in polnimi mošnjami 
v Vipavo, glejte še Postoj nci, ki so nas najbolj razupili, 
spoznali so, da so nam veliko krivico delali. — Ker 
se je skozi Postojno mnogo grozdnega sladkorja v 
barvarnico Ajdovsko prepeljalo, v kateri dve leti sem 
za barvanje namesto glicerina ali čera, grozdnega slad
korja potrebujejo, mislili so zato Postojnci, da gre 
vse to za pomnožitev vina, in ker niso hoteli Vipav
skega vina kupovati, so skoro izključljivo hrvaški „petrot" 
točili. Glejte! oni zdaj zahajajo prav pridno v Vipavo 
po mošt, med njimi tudi oni gospod, kateri se je v ob
rekovanji „vipavca" najbolj odlikoval, zato smo jim pa 
tudi hvaležni. Da se ne bode letos v Vipavi ne en sam 
kanec ponarejenega vina prodal, zagotovlja Vam v imenu 
cele Vipave R. D o l e n e c , 

vodja vinorejske šole na Slapu. 
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